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Sammanträde torsdag den 16 mars 2017 

kl. 18:30- 20:30 

Sluten del kl. 18:30-19:00, §§ 44-50, Gotland      

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8 A 

 
Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Parvin Araghi (S) 

Jimmy Lindgren (S) ej §§ 44-50 

Hanna Jokio (S) ej §§ 44-50 

Fotios Stathis (MP) ej §§ 44-50 

Ola Gabrielson (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) ej §§ 44-50 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (L) ej §§ 44-50 

 
Tjänstgörande ersättare  

Tina Aspe (M) 

Bo Hansson (S) 

Gisela Norrman (S)  
ej §§ 44-50 

Oskar Rosén (S)  
ej §§ 44-50 

Belinda Hallberg (MP)  
ej §§ 44-50 

Sonja Wallbom (V)  
ej §§ 44-50 

Lisa Palm (Fi) 

Björn Wredberg (M)  
ej §§ 44-50 

Elisabet Abelson (L) 

Christina Peterson (C)  
ej §§ 44-50 

Claes Karlsson (KD)  
ej §§ 44-50 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Gunilla Ekstrand,  

Jeanette Holmqvist, Leif Kananen, Ulrika Klemets, Birgitta Eskils, t.f. 

avdelningschef, Christina Agewall, bitr. avdelningschef 

 

Sandra Rosqvist, enhetschef och Jonas Blomqvist, socialsekreterare  

§§ 44-50 

 
 
Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal   

 
Justering 

2017-03-21 
 
 
Sekreterare 

 

Inga-Karin Mellberg 

 
Ordförande 

 
Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 21 mars 2017. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 
 
Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 3   

 
Utegym i Gamla Enskede – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
 
Ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit till stadsdelsnämnden om att även 

småbarnsleken rustas likt resterande del av lekparken Milan i 

Hagsätra. En stor satsning för något äldre barn är  nyligen utförd och 

slutfördes under 2016. Förvaltningen ställer sig positiv till att rusta 

leken för småbarn och tar med förslaget i den treåriga 

upprustningsplanen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr 1.2.4.-804/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Ny pulkabacke på Årstafältet- svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag där förslaget 

från medborgaren är att anlägga en pulkabacke på Årstafältet där en 

liten kulle tagits bort vid Arlabacken på grund av byggnation. 

Trafikkontoret ansvarar för innehållet i den nya parken i samarbete 

med stadsbyggnadskontoret. Förvaltningen ställer sig positiv till att en 

pulkabacke anläggs i parken  som blir kvar på Årstafältet och lyfter 

frågan till ansvariga förvaltningar.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2017. 

Dnr 1.2.4.-004/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5  
 
Utegym och motionsslinga i Östberga – svar på 
medborgarförslag. 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 

 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden har mottagit förslag från medborgaren om en 

motionsslinga med elljusspår med målpunkten utegym i 

Östbergahöjden. Förvaltningen är positiv till rörelse och motion men 

hänvisar i detta fall till befintligt utegym som finns vid intilliggande 

Lisebergs bollplan. Förvaltningen strävar efter att utegym ska fördelas 

över hela stadsdelsområdet varför det i dagsläget inte är motiverat att 

anlägga ett till på den angivna platsen . Förvaltningen anser idén med 

ett elljusspår är intressant. I dagsläget pågår ett planprogram för hela 

Östberga varpå det inte är lämpligt att utföra större investeringar innan 

ramarna för den nya planen är bestämda. Förslaget kommer att 

framföras till stadsbyggnadskontoret som arbetar med den nya planen. 

 

Stadsdelsnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 23 februari 2017.   

Dnr 1.2.4.-038/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

 
Månadsrapport för februari 2017 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport 

  

 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott 

före resultatöverföringar om 6,8 mnkr, och efter resultatöverföringar 

ingen avvikelse mot budget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2017. 

Dnr 1.2.1.-122/2017 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten Peter 

Backlund (L) 

”Nytt år, ny start brukar det heta. Det gäller tyvärr inte för ekonomin i 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Under hela förra året 

påtalade vi i alliansen problemen inom främst verksamhetsområdet för 

individ- och familjeomsorg men även för ekonomin som helhet. När 

nu det nya året knappt ens börjat ser vi samma utveckling igen. 

Individ- och familjeomsorgen prognostiserar redan ett underskott på 

24 miljoner. Det motsvarar 10% av verksamhetsområdets hela budget. 

Precis som förra året får andra verksamhetsområden, främst 

äldreomsorgen, täcka upp för dessa underskott. Ser vi på hela 

ekonomin ser vi ett underskott på 6,8 miljoner. Det är därmed 

uppenbart att de åtgärder majoriteten hävdar har vidtagits inte är 

tillräckliga.  

 

Vi vill nu se krafttag för att komma tillrätta med ekonomin så varje 

verksamhetsområde, i så stor utsträckning det är möjligt, bär sina egna 

kostnader. Stadsdelen behöver en ansvarsfull ekonomisk politik inte 

mer av de underskott och felprioriteringar vi ser nu.” 
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Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C) och Claes Karlsson (KD)  instämde i 

det särskilda uttalandet från (M),(L) 
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§ 7  

Inrättande av förskola på Ripsavägen 33 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny förskola på 

Ripsavägen 33. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att utreda en yteffektivisering inom 

befintlig förskola samt hur man kan samordna logistik kring kök 

med tillkommande förskole byggnad. 

 

 
Ärendet 
Förskolebehovet ökar i takt med att man bygger bostäder i Högdalen 

och Örby. Det har visat sig svårt att få till lämpliga förskolor i 

kommande byggprojekt och man har därför från förvaltningens sida 

undersökt alternativa strategier för att tillgodose den framtida 

barnomsorgsgarantin. Förvaltningen föreslår därför att man på 

Ripsavägen 33 utreder möjligheterna att bygga en ny förskola på fyra 

avdelningar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 februari 2017. 

Dnr 2.6.-056/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8  

Inrättande av förskola inom fastigheten Skolfilmen 1 samt i 
närliggande Trollesundsskogen 

Stadsdelsnämndens beslut 

1.  Förvaltningen får i uppdrag att utreda en ny förskola på fyra 

avdelningar inom fastigheten Skolfilmen 1. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att utreda en yteffektivisering inom 

befintlig förskola på Skolfilmen 1, för att tillskapa en extra 

avdelning. 

3. Förvaltningen får i uppdrag att utreda en förskola på åtta 

avdelningar i Trollesundsskogen. 

 

 
Ärendet 
Det råder idag en brist på förskoleplatser i Bandhagen och Högdalen, 

vilket förväntas öka i takt med att man bygger bostäder. Eftersom det 

har visat sig svårt att få till lämpliga förskolor i kommande 

byggprojekt så har man från förvaltningens sida undersökt alternativa 

strategier för att tillgodose den framtida barnomsorgsgarantin. 

 

Förvaltningen föreslår därför att man inom existerande tomträtt på 

fastigheten Skolfilmen 1, som ligger på Trollesundsvägen 55, utreder 

möjligheterna att bygga en friliggande förskola på fyra avdelningar. 

Dessutom bör man utreda om den befintliga förskolan 

Kan utökas från fem till sex avdelningar genom en yteffektivisering 

inom byggnaden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr 2.6.-055/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Omstrukturering inom Poppelgårdens vård- och 
omsorgsboende i Enskededalen till gruppbostad för 
personer med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS)- inriktnings- 
och genomförandeärende 

 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

omstrukturera sju lägenheter med tillhörande gemensamhets- och 

personalutrymmen inom Poppelgårdens vård- och omsorgsboende 

i Enskededalen till sex lägenheter med inriktning 

gruppbostad/LSS för personer under 65 år. 

2. Nämnden beslutar om inflyttningsstopp till Poppelgården från och 

med 2017-02-03. 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag för förprojektering om 0,5 mnkr, stimulansmedel  

för startkostnader om 0,5 mnkr samt 1,8 mnkr för 

särproduktionskostnader, dvs totalt 2,8  mnkr. 

 
 

 
Ärendet 

 Efterfrågan på gruppbostäder för personer med funktionsnedsättning 

är stor. Samtidigt finns ett stort antal lediga lägenheter inom särskilda 

boenden för äldre. Förvaltningen har tidigare tillsammans med 

socialförvaltningen sett över möjligheterna att omstrukturera tre 

mindre gruppboendeenheter och vård- och omsorgsboenden inom 

äldreomsorgen till gruppbostäder för yngre personer med 

funktionsnedsättning. För en av gruppboendeenheterna är en 

omstrukturering genomförd, del av Stureby vård- och omsorgsboende 

som inryms i lokaler ovanför Apoteket i Stureby.   

Förvaltningen vill nu gå vidare med uppdraget genom att 

omstrukturera ytterligare en enhet, Poppelgården i Enskededalen och   

Förvaltningen anser att Poppelgården lämpar sig väl för en 

omstrukturering från boende för äldre enligt SoL till boende för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS.  
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2017. 

Dnr 2.6.-709/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap 6 f SoL av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 
§ SoL samt rapportering enligt 28 § LSS – period 4/2016 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Rapporteringen gällande ej verkställda beslut enligt SoL respektive 

LSS godkänns och läggs till handlingarna. 

 
 

Ärendet 
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) varje kvartal rapportera in 

gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader från 

beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera in avbrott i 

verkställigheten om beslutet inte verkställts på nytt inom tre månader 

från dagen för avbrottet. Även tidigare anmälda ärenden ska 

återanmälas inom perioderna till dess att de har verkställts. Vid 

rapportering för oktober-december 2016  

(period 4, 2016) hade äldreomsorgen totalt 17 ärenden att rapportera. 

Av dessa var två beslut verkställda. Övriga 15 beslut hade ej 

verkställts. 

Inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning rapporterades 

totalt 16 ärenden enligt LSS och två beslut enligt SoL. Av dessa hade 

ett ärende verkställts och ett ärende avslutats utan verkställighet 

medan 16 ärenden ej hade verkställts. Individ- och familjeomsorg, 

barn och unga hade 11 beslut enligt SoL att rapportera varav tre beslut 

hade verkställts. Inom Individ och familj, vuxen och socialpsykiatrin 

var alla beslut enligt SoL verkställda. 

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari  2017. 

Dnr 1.2.1.-027/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  
 
Uppföljning av äldreomsorgens Kostenhet (Intraprenad) 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Rapporten godkänns 

2. Överenskommelsen förlängs med intraprenören med 

ytterligare två (2) år från och med 2017-11-01 till och med 

2019-10-31 

 

 

Ärendet 
 Kostenheten drivs på intraprenad sedan 2012-11-01. Avtalet har 

förlängts fr o m 2015-11-01 t o m 2017-10 -31.  

Förvaltningen bedömer att Kostenheten är en bra verksamhet där det 

skett en stor utveckling. De få avvikelser som påvisats kommer att 

följas upp vid ett avstämningsmöte i juni 2017.Förvaltningen föreslår 

att överenskommelsen förlängs med ytterligare två år fr o m 2017-11-

01 t o m 2019-10 -31. Förvaltningen bedömer att de påvisade 

avvikelserna inte är av den digniteten att något hinder för en 

förlängning av avtalet föreligger och att många av tidigare avvikelser 

nu är åtgärdade.  

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2017 

Dnr 1.2.1.-041/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12  
 
Uppföljning inom socialpsykiatri – Boendestöd Enskede 
gruppbostad 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten 

 
 
Ärendet 

 Verksamhetsuppföljning genomfördes inom socialpsykiatrin, egen 

regi, av Boendestöd 2016-10-04 samt Enskede gruppbostad 2016-11-

22. För Enskede gruppbostad finns ingen jämförelse med tidigare år 

då det är en nystartad verksamhet sedan oktober 2015. 

Förvaltningen bedömer Enskede gruppbostad som en väl fungerande 

verksamhet. Dokumentationen ger en tydlig bild av insatserna kring 

den enskilde. Genomförandeplanerna är tydliga, där även delmål 

anges. Ledningssystem som omfattar rutiner och processer finns men 

en utveckling av verksamhetens egenkontroller är nödvändiga. 

Inget resultat i stadens brukarundersökning för år 2016 på grund av 

för få svarande. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr. 1.2.1.-742/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  
 
Uppföljning inom funktionsnedsättning – Assistansenhetens 
boendestöd, avlösar-och ledsagarservice och personlig 
assistans 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner rapporten 

 

 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning genomfördes av Assistansenhetens 

boendestöd, avlösar- och ledsagarservice samt personlig assistans 

under hösten 2016.  Enheten genomför egna 

brukarundersökningar då boendestöd, avlösning, ledsagning och 

personlig assistans ej ingår i Stockholms stads 

brukarundersökningar. Resultatet av de egna 

brukarundersökningarna visar på att de flesta av brukarna är 

nöjda med den insats de erhåller inom avlösning, ledsagning och 

boendestöd. För personlig assistans visar resultatet på något fler 

utvecklingsområden. Enheterna behöver arbeta med och utveckla 

den sociala dokumentationen samt delvis med utveckling av 

rutiner. De avvikelser och brister som påträffats skall vara 

åtgärdade senast vid 2017 års verksamhetsuppföljning förutom 

när det gäller rutin för hur den enskildes trygghet säkerställs som 

ska vara åtgärdad 2017-03-15.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 17 februari 2017. 

Dnr. 1.2.1.-099/2017 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   
 
Uppföljning inom äldreomsorgen- Stureby vård- och 
omsorgsboende inklusive Tussmötegården 

  

 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Rapporten godkänns 

2. Stureby vård- och omsorgsboende inklusive 

Tussmötegården upphandlas ej på nytt då 

intraprenadöverenskommelsen löper ut 2018-10-31. 

 

 
 
Ärendet 
 Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av överenskommelse 

och anbud för Stureby vård- och omsorgsboende inklusive 

Tussmötegården genomfördes under januari-februari 2017.  

Verksamheten drivs på intraprenad av egen regi sedan 2009-11-

01 till och med 2014-10-31. Stadsdelsnämnden har beslutat om 

förlängningar av överenskommelsen  till och med 2018-10-31. 

Därefter löper överenskommelsen ut. 

Ny ledning för Stureby vård-och omsorgsboende tillträdde under 

våren 2016. Förvaltningen bedömer att intraprenaden ger en god 

och säker vård inom Stureby och Tussmötegårdens vård-och 

omsorgsboende. Utföraren bedriver till största del verksamhet i 

enlighet med gällande överenskommelse och anbud men det finns 

visst behov av utveckling. Utveckling utifrån överenskommelse 

och anbud handlar främst om personalens grundkompetens, social 

dokumentation, hälso- och sjukvårddokumentation och 

verksamhetens egenkontroll.  

Åtgärderna kommer att följas upp vid ett avstämningsmöte i 

september 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 22 februari 2017. 

Dnr. 1.2.1.-076/2017 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra 

och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis  

m.fl. (MP) Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut. 

Ledamoten Peter Backlund  (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, 

Erika Wing,  Kristiina Katajikko, tjänstgörande ersättaren Tina 

Aspe  alla (M)   reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

”  Vi föreslår nämnden: 

att stadsdelsnämnden beslutar att upphandla Stureby vård och 

omsorgsboende inklusive Tussmötesgården 

att därutöver anföra: 

Stureby vård och omsorgsboende drivs på Intraprenad sedan 

2009. När avtalet löper ut 2018 har verksamheten därmed drivits 

på Intraprenad i 9 år. Verksamheten är av god kvalitet enligt de 

brukarundersökningar som är gjorda, även om det samtidigt finns 

förbättringsområden. Förvaltningen vill efter att tiden för 

Intraprenad går ut, inte starta en upphandlingsprocess där 

argumenten är att det är en relativt ny ledning och ett intensivt 

utvecklingsarbete pågår.  

 

Vi allianspartier anser att en upphandling kan påbörjas, då 

utvecklingsarbetet ändå kan fortskrida i ett par år till. I en 

upphandlingsprocess sätts fokus ytterligare på kvalitetsarbete. En 

osäkerhetsfaktor i sammanhanget är Reepalus utredning och 

vilken effekt de förslag som utredningen föreslår kan få på 

utbudet av företag som är villiga att lägga anbud. Vi anser ändå 

att verksamheten bör prövas för upphandling, men en beredskap 

bör hållas för att anbuden kan bli färre än tidigare. 

 

Vi vet sedan tidigare att genom att erbjuda fler olika utförare och 

sätta press på utförarna genom konkurrens kan vi uppnå högre 

kvalitet i verksamheten till en lägre kostnad för skattebetalarna. 

Därför bör grundförutsättningen alltid vara att söka alternativa 

driftsformer där så är lämpligt. 
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Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att stadsdelsnämnden beslutar att upphandla Stureby vård och 

omsorgsboende inklusive Tussmötesgården 

Att därutöver anföra: 

 

Stureby vård och omsorgsboende drivs på Intraprenad sedan 

2009. När avtalet löper ut 2018 har verksamheten därmed drivits 

på Intraprenad i 9 år. Verksamheten är av god kvalitet enligt de 

brukarundersökningar som är gjorda, även om det samtidigt finns 

förbättringsområden. Förvaltningen vill efter att tiden för 

Intraprenad går ut, inte starta en upphandlingsprocess där 

argumenten är att det är en relativt ny ledning och ett intensivt 

utvecklingsarbete pågår.  

 

Vi allianspartier anser att en upphandling kan påbörjas, då 

utvecklingsarbetet ändå kan fortskrida i ett par år till. I en 

upphandlingsprocess sätts fokus ytterligare på kvalitetsarbete. En 

osäkerhetsfaktor i sammanhanget är Reepalus utredning och 

vilken effekt de förslag som utredningen föreslår kan få på 

utbudet av företag som är villiga att lägga anbud. Vi anser ändå 

att verksamheten bör prövas för upphandling, men en beredskap 

bör hållas för att anbuden kan bli färre än tidigare.  

 

Vi liberaler menar att förvaltningen också bör ha möjlighet att 

lägga egen regi anbud på Stureby vård och omsorgsboende 

inklusive Tussmötesgården. De kvalitetssatsningar och 

utvecklingsarbete som görs idag bör också kunna visa sig 

konkurrenskraftigt gentemot den privata marknaden. ” 
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§ 15  
 
Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning – Svedmyrabadet, Svedmyra bad och 
relax AB 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
 Stadsdelsnämnden godkänner rapporten. 

 

 
Ärendet 
Uppföljning av avtal och anbud för Svedmyrabadet genomfördes 

under november 2016. Verksamheten drivs på entreprenad av 

Svedmyra bad och relax AB sedan 2013-10-01  Förlängning av avtalet 

har genomförts  till och med  2018-09-30. Badet är en mycket 

välbesökt anläggning.  

Utveckling av verksamheten har skett i form av uppfräschning av 

lokalerna, utökade öppettider och olika aktiviteter såsom individuell 

simskola och gruppträning för personer med kroniska smärttillstånd.  

Förvaltningen bedömer att Svedmyra bad och relax AB bedriver en 

mycket bra verksamhet. Enheten uppfyller de lagar och krav som är 

gällande för verksamhetsområdet samt alla de krav på tjänsten som 

ställs enligt avtal och anbud förutom under en punkt som handlar om 

rapportering av besöksstatistik till Beställare.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 februari 2017 

Dnr. 1.2.1.-076/2017 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  
 
Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning – Daglig verksamheterna Rågsved, 
Stureby, Tallbacken och Årsta. 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner rapporten 

 

 

Ärendet 
Verksamhetsuppföljning av de dagliga verksamheterna Rågsved, 

Stureby, Tallbacken och Årsta genomfördes i juni 2016 

De dagliga verksamheterna drevs tidigare på entreprenad, men 

övergick i egen regi 2015-09-01. Det är därigenom första året 

verksamheterna följs upp utifrån socialförvaltningens mall mot 

tidigare då uppföljning genomfördes utifrån avtal och anbud.  

Samtliga enheter påvisar bra resultat inom flera områden i stadens 

brukarundersökning. Dock påvisas ett antal utvecklingsområden som 

redan har åtgärdats medan andra behöver hanteras senast till 

verksamhetsuppföljningen 2017. Det handlar främst om utveckling av 

enheternas egenkontroll, säkra kontinuerlig utbildning i kost och 

basala hygienrutiner 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 mars 2017. 

Dnr. 1.2.1.-112/2017 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17  
 
Uppföljning inom äldreomsorgen – Bandhagen-Högdalens 
Hemtjänst, Enskede Hemtjänst, Stureby Hemtjänst och 
Årsta hemtjänst 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner rapporten 

 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning genomfördes av Bandhagen-Högdalens 

Hemtjänst 2016-10-31, Enskede Hemtjänst 2016-10-11, 

Stureby Hemtjänst 2016-10-20 och Årsta Hemtjänst 2016-10-17. 

Samtliga fyra hemtjänstenheter drivs i egen regi. Bandhagen- 

Högdalens hemtjänst bedöms vara en väl fungerande verksamhet med 

god kännedom om sina brukare. Enheten har dock ett arbete framför 

sig med att utveckla den sociala dokumentationen samt 

dokumentation av genomförd egenkontroll. Verksamheterna uppvisar 

ett antal avvikelser varav en av dessa är delvis åtgärdad och resterande 

ska vara åtgärdade vid 2017 års verksamhetsuppföljning. 

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2017. 

Dnr 1.2.1.-116/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Rapport om servicehus 

 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner rapporten. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med ett 

underlag för ställningstagande om upphandling av ett servicehus 

under hösten med målsättning till septembersammanträdet.   

  

  

 

Ärendet 
Förvaltningen vill genom detta ärende belysa situationen gällande 

servicehusens möjliga utveckling och de ställningstaganden 

förvaltningen bedömer att stadsdelsnämnden kommer att behöva 

hantera framöver.   

Förvaltningen ser att det finns skäl för stadsdelsnämnden att under 

hösten ta ställning till en viljeinriktning gällande servicehusen i 

stadsdelsområdet. Ställningstagande bör ske dels gällande regiform då 

samtliga servicehus i dagsläget drivs i egen regi och dels gällande att 

föreslå en omvandling av ett eller flera servicehus till trygghetsboende 

med aktivitetscenter.  Av verksamhetsplanen för Enskede-Årsta-

Vantör framgår att förvaltningen under 2017 ska återkomma till 

nämnden med förslag på ett servicehus att upphandla. Förvaltningen 

ser att det eventuellt kan arbetas fram till nämnden i september eller 

strax därefter i samband med att framtiden för stadens servicehus har 

förtydligats av stadshuset. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2017. 

Dnr 1.2.1.-116/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten  

Peter Backlund (L)  

 

”Rapporten från förvaltningen om Servicehus är viktigt som 

beslutsunderlag för kommande beslut. I detta tidiga skede väljer vi att 

inte lägga förslag till beslut, då också förvaltningen väntar på konkreta 

förslag från den centrala äldreboendeutredningen.  

 

Vi välkomnar att förvaltningen öppnar upp för att upphandla ett av 

servicehusen i stadsdelen, och ser också gärna att minst ytterligare ett 

kan bli föremål för upphandling. Upphandling leder till fokus på 

kvaliteten, varför vi anser att det servicehus som aldrig varit 

upphandlat, nämligen Rågsveds servicehus, bör vara av intresse för 

upphandling. En osäkerhetsfaktor i sammanhanget är Reepalus 

utredning och vilken effekt de förslag som utredningen föreslår kan få 

på utbudet av företag som är villiga att lägga anbud.  

 

I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

Med något olika prioriteringar i Allianspartierna, där efterfrågan på 

hemtjänst kan öka både med Allianspolitik men också med den 

nuvarande majoritetens politik vad gäller biståndsbedömning, menar 

vi att antalet platser på Servicehusen kan komma att behövas, trots 

kostnader för tomma lokaler i dagsläget. Vi inser att vår stadsdel är 

välförsedd med servicehus, till skillnad från t ex Södermalm som är en 

lika stor stadsdel. Vi anser samtidigt att stadens utbud av Servicehus 

måste ses som en helhet för hela staden.  

 

Vi tror att Trygghetsboenden med aktivitetscentra kan vara ett bra 

alternativ, men anser samtidigt att servicehusen behövs både kort- och 

långsiktigt. Trygghetsboenden kan inte ersätta servicehusen, men kan 

vara ett alternativ. ” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna  Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M), (L). 
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§ 19  

Delegationsordning gällande äldreboenden – svar på 
skrivelse från (L) 

Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på skrivelsen. 

 
 
Ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2017-02-02 överlämnades en 

skrivelse till förvaltningen från Peter Backlund (L) angående 

delegationsordningen gällande äldreboende. Nämnden uppdrog till 

förvaltningen att besvara skrivelsen. I skrivelsen framför liberalerna 

önskemål om att delegationsordningen ändras så att ärenden gällande 

plats på särskilt boende ska underställas sociala delegationen för 

avgörande när förslag till beslut är att inte bevilja plats för den 

sökande. Denna ändring ska enligt skrivelsen gälla beslut där den 

sökande nekas att flytta från ordinärt boende till ett särskilt boende, 

eller från servicehus till vård- och omsorgsboende.  Förvaltningen ser 

att det skulle vara olyckligt med en förändring av delegationen 

gällande insatserna särskilt boende för äldre, dels då antalet avslag är 

förhållandevis få och dels då detta skulle fördröja beslutet till den 

enskilde och även i många fall utskrivning från sjukhuset.  

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr 1.1.-065/2017 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Ola Gabrielson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Peter Backlund  (L), yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. Att delegationsordningen ändras så att ärenden som avser ansökan 

om plats på särskilt boende ska underställas sociala delegationen för 

avgörande när förslag till beslut är att inte bevilja plats för den 

sökande. 

2. Att därutöver anföra följande. 

Förvaltningen har svarat fullödigt och tydligt på vår skrivelse. Vi har 

också genom skrivelsen fått mer kunskap om andelen avslag i vår 

förvaltning, där avslagsyrkanden framstår som färre än en del andra 

stadsdelar. Dessutom är det få ärenden som överklagas och går 

förvaltningen emot. Vi menar dock att det är ett problem att 

biståndsbedömningen och avslagsyrkanden ser olika ut över staden 

och stadens nya riktlinjer verkar ha svårt att slå igenom. För att bidra 

till tolkningen av riktlinjerna, och för att säkerställa att de upprätthålls, 

vill vi att alla avslagsbeslut bekräftas av politikerna i sociala 

delegationen.” 

 

 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslag till beslut samt 

reservation från (L) 
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§ 20  

Fortsatt drift för fritidsverksamheten för barn och unga 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på uppdrag från 

nämnden att se över fritidsverksamheten för barn och unga och om 

denna i någon del kan lämpa sig för upphandling  

 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade 2016-08-25 att 

uppdra åt förvaltningen att se över fritidsverksamheten för barn och 

unga och om denna i någon del lämpar sig för upphandling. Vidare 

skulle möjligheterna för idéburen verksamhet att driva 

fritidsverksamhet för barn och unga undersökas och rutiner i 

upphandling och uppföljning ses över. Förvaltningen förordar inte 

upphandling i någon del av fritidsverksamheten utan föreslår istället  

att hela fritidsverksamheten för barn och unga drivs i egen 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2017 

Dnr. 1.1.-025/2017 

 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutet enligt förvaltningen förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund  (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Henrik 

Virro, Erica Wing, Kristiina Katajikko tjänstgörande ersättaren  

Tina Aspe alla (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

” 
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”Vi förslår nämnden: 

att återremittera ärendet för vidare beredning av oberoende 

utredare 

att därutöver anföra följande: 

Förvaltningen har i detta ärende utrett i vilken driftsform som 

stadsdelens ungdomsgårdar skall drivas. Bakgrunden till detta är att 

Omsorgsborgen AB har valt att avsluta sitt uppdrag att driva 

ungdomsgård i Enskede dalen, Östberga, Årsta samt Backens parklek. 

Under den tid som Omsorgborgen drivit dessa verksamheter har det 

inte framförts klagomål eller oegentligheter till nämnden.  

 

I utredningen har man kommit fram till att föreslå Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd att samtliga av stadsdelens ungdomsgårdar 

och parklekar skall övergå till kommunal regi, dvs att ingen 

upphandling sker och inga anbud tas in. Man har angivit flera orsaker 

till detta: 

 När anmälan behöver göras till socialtjänsten enligt 

Socialtjänstens 14:e kapitel så anser utredaren att den personal 

som gjort anmälan kan ha svårigheter att jobba kvar på sin 

arbetsplats. En liten verksamhet eller företag kommer då att ha 

svårt att erbjuda en annan arbetsplats. 

 Att utöka eller ändra verksamheten och öppettider vid behov. 

 Svårigheter att erbjuda heltidstjänster.  

 Man har även ett resonemang om att kunna följa upp mjuka 

värden. 

 Ideella utförare påstås ha svårigheter till flexibilitet vid 

oväntade händelser  

I utredningen anger man exempel på två större utförare, en idéburen 

verksamhet, Fryshuset, och ett bolag som driver fritidsgårdar, Fritid 

Stockholm. I båda fallen anger berörda stadsdelar att man inte har haft 

problem med varken förändring i verksamheterna och utökande av 

verksamheterna vid behov eller några övriga samarbetsproblem. Tvärt 

om anger man att man varit mycket nöjd och att samarbete med 

berörda myndigheter i områdena fungerat bra. Man har inte heller haft 

problem med att utöka verksamheterna efter behov. 
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Detta gör att stora delar av de argument som anges för att inte göra 

sedvanlig upphandling är felaktiga och till vissa delar helt osanna. 

 

I utredningen gör man bland annat gällande att det är svårt för en 

mindre utförare, i detta fall en privat utförare, att hantera de 

svårigheter som det kan innebära för en personal att jobba kvar på sin 

arbetsplats när en anställd måste göra en orosanmälan till 

socialtjänsten. I utredningen påstås att det skulle vara svårt i det fallet 

att hitta en annan arbetsplats.  

Enskede-Årsta-Vantör är en stadsdel där ungdomar rör sig mellan de 

olika områdena. Att hävda att det är lättare med en omplacering till en 

annan ungdomsgård i en och samma stadsdel som Enskede Årsta 

Vantör i jämförelse med Stadsmissionen, Fryshuset eller Fritid 

Stockholm är inte bara ett märkligt påstående utan direkt felaktigt. 

Dessa tre verksamheter bedriver verksamheter som ligger långt ifrån 

varandra, vilket är en fördel om omplacering skulle vara aktuell vid 

orosanmälan. Nämnda organisationer driver även en mängd andra 

verksamheter såsom skolor, idrottsverksamhet och annan social 

verksamhet. 

 

När det gäller argument såsom att kunna följa upp mjuka värden och 

kunna erbjuda heltider handlar det till stor del om samarbete. Det är 

även här anmärkningsvärt att argumentera för att en förvaltning inte 

skulle ha varken viljan eller förmågan till att samarbeta med privata 

utförare vilket åter igen inte visat sig vara problem i andra stadsdelar. 

  

Att fatta beslut på detta undermåliga och direkt felaktiga underlag - 

som beskriver svårigheter som inte upplevts av andra stadsdelar och 

som drar så långtgående slutsatser - är mycket anmärkningsvärt. Det 

riskerar att få konsekvenser inte bara för vår stadsdel utan även för 

privata aktörer på marknaden. Det är även anmärkningsvärt att ingen 

av de företag eller organisationer som omnämns fått ge sin syn på 

dessa påståenden. Jag yrkar därför att utredningen återremitteras i sin 

helhet och att en annan oberoende utredare tillsätts som inte har 

kopplingar till varken nämnden eller stadsdelen.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M),(L).  
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§ 21  

Uppföljning av 2016 års fritidsverksamhet av 
Omsorgsborgen AB för Dalens kvartersgård, Östberga 
Fritidsgård, Årsta fritidsgård och Backens parklek. 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner uppföljning av Omsorgsborgen AB:s 

bedrivande av fritidsverksamhet vid Dalens kvartersgård, Östberga 

fritidsgård, Årsta fritidsgård och Backen parklek. 

 

 
Ärendet 
Fritidsområde 1 och 2 (Dalens kvartersgård, Östberga fritidsgård, 

Årsta fritidsgård och Backens parklek) drivs på entreprenad av 

Omsorgsborgen AB sedan år 2014. Avtalet för Omsorgsborgen AB 

löper ut 2017-06-15. Entreprenören avstår från möjligheten att 

förlänga avtalet. Förvaltningen återtar drift av verksamheterna. 

Förvaltningen har haft kontinuerlig kontakt och möten med 

Omsorgsborgen AB om verksamhetens innehåll och åtaganden.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars 2017. 

Dnr 1.2.1.-068/2017 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Ekonomiska resultat inom egenregi – svar på skrivelse 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på skrivelsen 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträdet den 19 december 2016 

att uppdra till förvaltningen att besvara en skrivelse från Gustav 

Johansson m.fl. (M).  I skrivelsen framförs önskemål om  mer 

detaljerade underlag för uppföljning av intraprenaderna i månads-, 

tertial- och årsbokslut samt besked om hur och när dessa förändringar 

kan införas. För att tydliggöra uppföljningen av intraprenaderna 

föreslår förvaltningen att en lämplig ekonomisk uppföljning utformas 

och bifogas den verksamhetsuppföljning som rapporteras till 

nämnden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 februari 2017. 

Dnr 1.1.-800/2016 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Skrivelse om ekonomiskt bistånd till papperslösa svar på 
skrivelse från (M) 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen 

 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden har beslutat att uppdra till förvaltningen att besvara 

skrivelse från Gustav Johansson m.fl. (M).  Skrivelsen handlar om att 

Socialnämnden beslutat om revidering av riktlinjer för ekonomiskt 

bistånd som bland annat innebär att papperslösa med barn kan ges 

möjlighet till ekonomiskt bistånd. Gustav Johansson med flera (M) är 

kritiska till förslaget och anser att det är en felprioritering som ger dubbla 

signaler i form av fler rättigheter till personer som får avslag på sin 

asylansökan. Förvaltningen anser att det är svårt att bedöma de praktiska 

och ekonomiska konsekvenserna för stadsdelsförvaltningarna, utifrån de 

nya riktlinjerna, bland annat utifrån att omfattningen av papperslösa i 

stadsdelsområdet är oklar. 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2017. 

Dnr 1.1.-801/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa palm (Fi) lämnade till protokollet följande 

ersättaryttrande; 

”Inledningsvis vill jag berömma förvaltningen för ett genomgripande 

bra och sakligt svar på den skrivelse som (M) har lagt om ekonomiskt 

bistånd för papperslösa barn. Därutöver vill jag särskilt poängtera 

barnrättsperspektivet i frågan om ekonomiskt bistånd för papperslösa 

barn.  

 

När majoriteten utifrån ett barnperspektiv beslutar att även 

papperslösa barn ska kunna ges ekonomiskt bistånd så finns det bra 

stöd för det i barnkonventionen. Barnkonventionen säger att barnets 
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bästa ska komma i det främsta rummet. Det gäller alla barn oavsett 

legal status.  

 

Barn är barn oavsett var de kommer ifrån och vart de än befinner sig. 

Att möjliggöra för att barn har mat på bordet är det minsta vi kan göra 

för att skapa en mer dräglig livssituation för dessa barn och familjer. 

Det är vår skyldighet att se till att inget barn för illa. ” 
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§ 24  

Ändrat sammanträdesdatum till 18 maj 

 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att sammanträdet i maj ska vara 

torsdag den 18 maj. 

 

 
 

 
Ärendet 
I samband med nämndens beslut om sammanträdesplan för 2017 

beslutades om majsammanträdet att det skulle vara en tisdag istället 

som brukligt är en torsdag.   Detta  med anledning av att stadshuset 

varje år anordnar en middag för utdelande av hedersbelöning och 

förvaltningen ombetts att hålla onsdag och torsdag fria från 

sammanträden innan det bestämts vilket datum som skulle gälla för 

respektive stadsdelsförvaltning.  Hedersbelöningen för Enskede-

Årsta-Vantör kommer att ske på onsdagen. Förvaltningen föreslår att 

nämnden då håller majsammanträdet torsdag de 18 maj.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 mars 2017. 

Dnr 1.1.-130/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Delegation enligt 6 kap 36 § KL till särskilt utvalda 
ledamöter att besluta i brådskande ärenden enligt 14 § 2 st, 
p 1 och p. 2 LVU 
 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar enligt 6 kap 36 § kommunallagen att 

utöver stadsdelsnämndens ordförande Ulf Walther delegera  till 

ledamöterna Parvin Araghi, Erika Wing, Lars Sterneby och Kristiina 

Katajikko att  besluta i ärenden som är så brådskande att nämndens 

beslut inte kan avvaktas då det gäller  hemlighållande av vistelseort 

enligt 14 § 2 st. 1 p. LVU samt begränsning av umgänge enligt 14 § 2 

st. 2 p. LVU. 

   

Ärendet 
Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) har i beslut den 8 november 

2016 funnit att beslut om hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 

andra stycket lagen om vård av unga (LVU) inte får delegeras. Sådana 

beslut ska alltså fattas av socialnämnd. I brådskande ärenden får dock 

nämndens ordförande eller annan ledamot som nämnden har utsett 

fatta sådana beslut med stöd av 6 kap. 36 § KL. Förvaltningen föreslår 

att nämnden delegerar beslutanderätt i brådskande ärenden till de ur 

nämnden som enligt tidigare beslut förordnats rätt att fatta så kallade 

ordförandebeslut. 
  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 mars 2017. 

Dnr 1.1.-131/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26  
 
Översyn av hastighetsgränser i Bromma, Rinkeby-Kista, 
Enskede-Årsta-Vantör, Farsta och Skarpnäck – svar till 
Trafikkontoret 

  
 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på remissen, 
till Trafikkontoret.  

 

  
Ärendet 
Trafikkontoret har med hjälp av konsultstöd tagit fram ett förslag till 

ny hastighetsplan. Hastigheter för olika gatu- och vägsektioner ska på 

ett tydligt sätt förhålla sig till dess omgivnings utformning och 

funktion samt ge en inriktning för den planerade utvecklingen av 

trafikmiljön. Syftet med hastighetsplanen är att anpassa trafiksystemet 

till stadens faktiska förutsättningar samt att den ska fylla funktionen 

som underlag för framtida beslut om hastighetsbegränsningar. 

Förvaltningen ställer sig positiv till stora delar av planen men saknar 

ett tydligt beaktande av förskolor för de hastighetsgränser som 

föreslås. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr 1.5.3.-790/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) 

”När den förra översynen av hastighetsgränserna diskuterades var vårt 

tydliga ställningstagande att tryggheten och säkerheten måste vara 

överställt allt annat. Bland annat var vi negativa till att 30-gränserna 

runt skolor, förskolor och sjukhus inte längre ansågs ha samma 

särställning. Riskerna var att bilisterna tappade respekten för dessa 30-

sträckor.  
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Det vi ser nu i denna översyn är bevis på hu rätt vi hade då. På fler 

ställen i vår stadsdel planeras nu hastighetshöjningar vid förskolor 

och/eller skolor från 30km/h till 40km/h. Detta föreslås trots att så 

mycket forskning visar på hur riskerna för livshotande skador ökar 

enormt med denna höjning. För Enskede-Årsta-Vantörs del gäller 

detta på Ripsavägen, där trafiken redan idag, med 30km/h, håller en 

hög hastighet. Där planeras nu en ökning till 40km/h, vilket skulle 

leda till högre hastigheter förbi två förskolor och ett vård- och 

omsorgsboende. I Östberga, förbi skolan med tillhörande förskola 

planeras en hastighetshöjning. Även på Tussmötevägen planeras en 

hastighetshöjning förbi vårdboenden och en förskola. 

 

Bilar blir att säkrare, såväl för de i bilen som för fotgängare. Vi är 

positiva till att bilar tillåts hålla en högre hastighet där det är lämpligt. 

Men vi motsätter oss kraftigt de hastighetsökningar som faktiskt hotar 

säkerheten för framförallt barn och äldre.  

 

Det är glädjande att förvaltningen tar dessa synpunkter på allvar och 

vi hoppas att trafikkontoret tänker om i dessa frågor.” 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

 

”Det är bra att förvaltningen så tydligt påtalar vikten av att sänka 

föreslagna hastighetsgränser vid förskolor till 30 km/h och ger 

konkreta exempel på ett flertal ställen. Vi stödjer detta fullt ut. I 

exempelvis Vantör bidrar föreliggande förslag till att 

hastighetsgränsen utanför en förskola höjs från 30 till 40 km/h. 

Trafikkontoret motiverar detta beslut med argumentet att ”till 

förskolan går barn tillsammans med en förälder. Vi menar att 

hastigheten aldrig ska överstiga 30 km/h på de vägar som ligger i nära 

anslutning till förskolor och skolor. Det är en viktig princip att det är 

lika överallt så att det blir lättare för bilister att komma ihåg.  

 

Vidare är vi lite tveksamma till att blanda 10, 30, 50 och 70- skyltar 

med 20,40, 60 och 80-skyltar eftersom vi är oroade över att det blir 

otydligt och förvirrat bland trafikanterna. Redan i samband med att 

Riksdagen röstade igenom de nya hastighetsbestämmelserna 2007 

diskuterades riskerna med att blanda hastigheter i 10-steg i 

hastighetsintervallet.  Vi vill därför uppmana trafikkontoret att 

implementera beslutet med viss försiktighet samt med förstärkt 

skyltning för att undvika oklarheter.”  
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§ 27  
 
Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 
äldreomsorgen – svar på remiss  

  
 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen om 

Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen. 

 

 

 

Ärendet 
Äldreförvaltningen har utifrån uppdrag i budgeten 2015 och 2016 

tillsammans med stadsledningskontoret och stadsdelsnämnderna utrett 

nuvarande system för uppföljning inom äldreomsorgen. Förslag till 

förnyad modell för uppföljning som effektiviserar, förenklar och gör 

att uppföljning sker på samma sätt i staden har tagits fram. 

 

Förvaltningen ser positivt på att uppföljningen inom äldreomsorgens 

verksamheter sker på ett enhetligt sätt i staden och att uppföljning ska 

genomföras vartannat år i stället för varje år som gäller idag. Genom 

denna förändring ges utförarverksamheterna bättre möjlighet och mer 

tid att säkra in de eventuella avvikelser som framkommit vid 

uppföljningen och får därmed bättre förutsättningar att utveckla 

verksamheten.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 februari 2017. 

Dnr 1.5.1.-011/2016. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) 

”I ärendet redovisas en förnyad uppföljningsmodell inom 

äldreomsorgen. Den nya modellen rationaliserar, optimerar och 

enhetliggör den befintliga uppföljningen, vilket vi ser positivt på. 

Modellen bygger på att verksamheter följs upp utifrån struktur-, 

process- och resultatkvalitet. Resultat kan på detta sätt fångas in 

utifrån alla kvalitetsparametrar för ett helhetsresultat för 

verksamheten. Beträffande uppföljningar av entreprenadavtal vill vi 

ansluta oss till branschrådets vädjan att resultaten av dessa 

uppföljningar återkopplas inte enbart till stadsdelen och till 

verksamheten utan även till avtalsförvaltaren för respektive 

organisation.” 
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§ 28  

Hantering av kön till stadens vård- och omsorgsboende – 
svar på motion av Sofia Modigh (KD) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen 

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen 

 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en motion av Sofia Modigh (KD) 

till stadsdelsnämnden för yttrande. I motionen anges att många äldre 

som redan har ett verkställt biståndsbeslut och redan bor på ett boende 

ändå köar till stadens vård- och omsorgsboenden.  

Vidare anges att köhanteringen blir utdragen eftersom flera äldre med 

varsin betänketid på tre dagar ska tillfrågas innan den lediga platsen 

kan tillsättas. Detta medför en lång väntan för den äldre.  

I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att genom 

äldreförvaltningen ge Stockholms Trygghetsjour i uppdrag att – ifall 

den äldre står kvar i kön till andra boenden efter placering på ett 

boende- månadsvis följa upp om önskemålet kvarstår. Genom detta 

arbetssätt finns möjlighet att få information om den äldres önskan att 

flytta till annat boende fortfarande kvarstår.  Förvaltningen ser positivt 

på förslaget att ge Stockholms Trygghetsjour uppdraget att månadsvis 

följa upp om den äldres önskemål kvarstår.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 februari 2017. 

Dnr. 1.1.5-807/2016 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29  

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 
2017-2020 
 
 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen om 

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017-2020.   

 

 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat Skolbiblioteksplan för Stockholms 

skolor och förskolor 2017-2020, på remiss till stadsdelsnämnderna. 

Skolbiblioteksplanen ska verka för läsning och bildning i Stockholms 

skolor och förskolor. För förskolan anges bland annat att litteraturen 

har en given plats i förskolan som källa till språkstimulans, samtal och 

reflektion. Stadsdelsförvaltningens och förskolechefs ansvar 

tydliggörs i planen. Förvaltningen anser att mycket som står i planen 

är bra men även att vissa delar bör förtydligas  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 januari 2017. 

Dnr. 1.5.1.-028/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

 ”Läsning är viktig för att utveckla begreppsbildning och 

språkutveckling för varje barn. Läsning och lärande blir därmed 

viktiga verktyg i arbetet med att utveckla stadsdelarna, bl.a. inom 

ramen för det Lokala utvecklingsprogrammet (LUP) och 

skolbiblioteken behöver därför stimulera barns lust till läsning på 

samma sätt som folkbiblioteken. Fackutbildade skolbibliotekarier 

borde, som komplement till skolbibliotekens ordinarie uppdrag, 

tillsammans med skola och förskola utarbeta gemensamma planer så 
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att varje barn i varje stadium/sexårstid får hjälp till ett individuellt 

läsintresse tillsammans med sin klass/förskolegrupp. I verkställandet 

av skolbiblioteksplanen bör övervägas vilken struktur som ska skapas 

så att barn når detta individuella läsande.  

Skolbiblioteksplanen borde även kopplas ihop med Stockholms stads 

strukturplan för folkbiblioteken som antogs av kulturnämnden 7 mars 

2017. I den finns en inriktning om att utveckla biblioteksverksamhet i 

bl.a. Östberga och Rågsved.”  
 
 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (L) 

”Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för 

elevernas lärande och bildning. Vi anser att bemannande skolbibliotek 

ska vara en självklarhet på samtliga kommunala skolor.  

 

Det finns en lång rad viktiga dokument, Skolverket, Skollagen, 

Skolinspektionen, Bibliotekslagen samt IFLA: s riktlinjer för 

skolbibliotek, som framhåller att skolbiblioteket är en viktig 

komponent för elevernas lärande. De utmärks av formuleringar om 

kvalitet, samarbete, utvecklingsarbete och engagemang.  

 

I Skolbiblioteksplanen saknar vi utvecklade resonemang. Vi hade 

hoppats på ett utförligare dokument med tydliga skrivelser om vision 

och specifik målsättning för Stockholms skolbibliotek. Exempelvis 

samverkan med externa aktörer för att främja kulturell verksamhet, 

som författarsamtal eller temautställningar.  

 

Därtill står inget att läsa om elevernas deltagande i skolbibliotekens 

kontinuerliga utveckling. Att elever ska kunna delta och ha inflytande 

på den pedagogiska verksamheten ser vi som en självklar del i en 

skolbiblioteksplan. Elevers påverkan på utbudet kan öka intresset för 

att läsa och därmed stimulera läsutvecklingen positivt. Exempelvis 

kan samarbete utformas i ett biblioteksråd med elevrepresentanter, 

eller genom samverkansgrupp med skolans elevråd.   

 

Grundprincipen är att ett skolbibliotek ska integreras i lärandet och 

vara en naturlig del av verksamheten. Därför är det viktigt med planen 

även lägger vikt vid skolans fysiska rum och betonar tillgängligheten 

till lokalen, utrymmen för gruppstudier, högläsning, studiero och rum 

med pedagogiska verktyg som smartboards. ” 
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Vi saknar även resonemang om trygghet och säkerhet i stadens ordinarie 

bibliotek, där också det i vår stadsdel har förekommit oro och 

ordningsstörningar. Många skolor har därtill utmaningar med otrygga 

miljöer. Dessa aspekter måste ingå i skolbiblioteksplanen för Stockholms 

skolor och förskolor. 

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket bra, 

men för korta och knapphändiga for att ha ett helhetsgrepp om 

skolbiblioteken.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) instämde i det särskilda uttalandet från 

majoriteten. 

 

Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(L) 
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§ 30  
 
Program för miljöövervakning av biologisk mångfald och 
relaterade ekosystemtjänster  

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

Miljöförvaltningen 

 

 
Ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har utarbetat ett förslag till Program 

för miljöövervakning av biologisk mångfald och relaterade 

ekosystemtjänster. I remissen ställer man också ett antal frågor där 

man efterlyser nämndernas synpunkter på om den planerade  

övervakningen ger det stöd den är avsedd att ge. 

Förvaltningen är positiv till det föreslagna programmet och ser fram 

emot ökat stöd från expertis vad gäller utveckling av biologisk 

mångfald, miljöövervakning samt ekosystemtjänster. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 februari 2017. 

Dnr. 1.5.3.-061/2017 

 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 31   
 
Serveringstillstånd för Enskede Krog, Gamla Tryesövägen 
325 

 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd i 

restaurangen måndag till söndag kl. 11:00-01:00 

2. Nämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd på 

uteserveringen måndag till söndag kl. 11:00 till 22:00 

  

  
Ärendet 
Crystal of India AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering för 

Enskede Krog med placering på Gamla Tyresövägen 326. Ansökan 

omfattar alkoholservering i restaurangen måndag till söndag kl. 11:00-

01:00 och på uteserveringen  måndag till söndag kl. 11:00-22:00. 

Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för att Crystal of 

India Ab ska få sin ansökan om att servera alkohol på Enskede Krog 

tillstyrkt. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 januari 2017. 

Dnr. 1.5.2.-020/2017. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 32   
 
Anmälningsärenden 

a) Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

b) Tjänstemannabeslut   

c) Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2017-03-10 

d) Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2017-03-14 

e) Protokoll från Förvaltningsgruppen, 2017-03-07   

f) Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen  

g) Patientsäkerhetsberättelse 2016 Egen regi Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning   

Dnr 1.2.1.-018/2017 

h) Tillsyn av folköl, tobak 2016 samt tillsynsplan för 2017- 

Dnr 013-2017-1.3.1. 

i) Rapport om lokalsituationen på Östberga och Rågsved 

Community Center Dnr 1.2.1./2017 

 

 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 33   
 
Nämndens frågor 

 

Inget för dagen. 
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§ 34   
 
Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om   

 

Inbjudan till tyck till möte i Rågsveds Folkets Hus lördag den 25 mars  

om att utveckla kultur- och föreningslivet i Rågsved. Inbjudan till 

dagen kommer att mejlas till stadsdelsnämnden. 

 

Inbjudan till SKL:s seminarium om politik och arbete för att stärka 

dialog och samverkan med civilsamhället. Inbjudan till seminariet 

kommer att mejlas till stadsdelsnämnden. 

 

Beslut 

Nämnden beslutade att godkänna deltagande med fyra personer från 

vardera majoriteten och oppositionen.  

 

Slutligen informerade stadsdelsdirektören om att lokala 

handlingsplaner för våldsbejakande extremism ska utarbetas av 

samtliga förvaltningar. 

 

 

Nämnden tackade för informationen.   
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§ 35 – 52 Sluten del 
 
 


